
PROTOK6L Nr )(XXV[I/2017

z sesli Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 16 maja 2017 r,
w eali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeia Kornackiego - kzewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady cminy protokolowala - Ewa Soboczylska - Inspektor ds. Obstugi Rady i Kadr w
Urzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpocz€to o godz. 10:05, zakoficzono o go&.13:00

Stan ustaworay Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 14 Radnych

- nieobecni Radni: Pan Waldemar Reszka

- lista obecnoSci stanowi zahcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:
'LPan Tomasz Wegrzynowski - W6it cminy
2.PaniJolantd Jendry.ka - Sekrerdrz Cminy

J.Panj Zdzislawd lGnrcz - SlarbniL Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawry
5.Pan Andrzej Ochlat - Starosta Powiatu Nowomieiskiego

5.Sottysi

- lista ob€cno6ci stanowi zalacznik do protokolu

7.Mi€szka]i..y

Porzedek sesii:

Ad.l Otwarcie sesji,

Obrady X)fi\/I]I sesji Rady cminy Rybno otworzyt o godz. 10:05 pan Andrzej Komacki
Przewodniczacy Rady cminy. powitai wszystkich obecnych na sali obtad.

\4 zwi4zku z wyborami uzupelniaj4cymi do Rady cminy Rybno w okregu wyborczym nr I w
Rumianie, ktdre odbyly sig dnia 23 kwietnia 2077 r., przewodn czlcy Rady pan Andrzej Kornacki
odczytal trcsd zaswiadczenia o wyborze pana Tomasza Bieleckiego na radnego Rady cminy Rybno.
Nastepnie poprosil o wyst4pienie pana Tomasza Bieleckiego celem zloienia roty Slubowalria.
Przewodnicz4cy Rady poinformowal, Ze 5lubowani€ odbywad sie bedzie w ten spos6b, Ze po
odczltaniu roty Slubowania nasqpuje wywolanie radnego, kt6ry powstaje i wypow,ada slowo
6lubuie. Slubowanie m o2e byt zto2one z dodaniem zdania ,, Tak mi d opom62 B6d, .I,rzewod^icz4cy
Rady odczytal rote Slubowania zgodnie z artykulem 23 a ust.t ustawy o samorzqdzie gminn',m w



,,Wie y Konstytxcii i ptaw Rzeczwoepolitei Potskiej, 6lub ie uroczy5cie oborDi4zki rudnego

sprazDowat godnie, fteteb ie i tczctutie, majTc na uzgledzie dobto rftoi4 gminy i j4 mieszkaicdu,".,

nasepnie wyczytal nazwisko radnego Bieleckiego Tomasza, kt6ry wyPowiedzial Po odczytaniu roty

slowo,, slubuje", dodajec zdanie,, Tal mi dopom6i 869".

Kolejno nast4pilo zlozenie gratuhqi nowo wybranemu radnemu.

Ad. 3.Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Prze$,odnicz4cy Raily Pan Andrzej Kornacki stwierdzil, i'e Po sPrawdzeniu listy obecnosci na sali

anaiduj sie 14 radnych (nieobecny radny Pan Waldemar Reszka) co stanowi kworum do

podejmowania prawomocnych uchwal

Ad,4.Ustalenie gorzadku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kierujqc nastepnie zaPytanie o ProPozycje zmiany porzadku obrad'

Wnioski o zmiane Porzadku obrad sesti wniesli:

W6jt Gminy - Pan Tomasz WgSrzynowski: wl4czenie

Starosty Powiatu Nowomieiskiego - Pana Andrzeia

powiatowej.

do porz4dlu obrad idko pkt 5 wyst4Pienre

Ochla\ w sprawie dofinansowana drogi

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzq Komacki: wl4czenie do porzqdku obrad iako 7 zloienie

podziekowania dla Pana Piotra Rydla w zwiEzku z zaloiczeniem pracy w radzie Sminy'

Nast€pnie poddal Pod tlosowarite wnios€k w6jta Cminy - Pana Tomasza WgSrzvnowskiego w

sprawie wf4czenia do porzqdku obrad iako Pkt 5 uryst4Pienie Starosty Powiatu Nowomiejskiego -

Pana Andrzeja Ochlak w sPrawie dofinansowarua drogi powiato{er'

Rada Gminy w glosoriraniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe'nosci 14 Radnvch

dosami:

-''2a,, - 14

- tqfleciw' -O

-,,wstruymui{cych Bi?" - 0

wniosek PEYiela.

Nastepnie poddal Pod glosowanie wniosek o wi4€zenie do porz4dku obiad iako 7 zlo'€nie

podziekowania dla Pana Piotra Rydla w zwiPku z zakoiczeniem Pracy w radzie 84iny'

Rada Gminy w gl$owaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnvch

d6ami:
-,'za" - 13



- lptzeciw' 'O
-,,w8hzymuiecych 8ie" - 1

wnioeek przyifla.

Nasepnie PEewodniczicy Rady poddal pod porzqdek obrad

Rada Cminy w glosowaniu jawnym na wtawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6.i 14 Radnych
glosami:

-,.7a" -a4
- ,,przeeiw' - 0

-,,wstrrymuiecych Big" - 0

przyigla porz{dek obrad )OOryIII s€sii Rady Cminy, kt6ry po otwarciu seBii, zlo2eniu 6lubowania
przez radnego Pana Tornasza Bieleckiego i stwierdzeniu prawomocno6ci obrad ieBt nast?puJacy:

s.WFtqpienie Starosty No$omiejskieto - pana Andrzeia Ochtak w sprawie dofinansowania alrcgi
powiatowei.
6.Przyiecie protokolu z )O(XVI i n(VII sesii Rady Cminy Rybno.
T.Zloienie podziekowania dla pana piotra Rydla w zwi47k1t z zakoiczenjem pncy w radzie gminy.
8.Spra$'ozadnie z dzialalnosci mi€dzysesyjnei W6ira Cminy Rybno.
g.Podiecie uchwal w nast€puiacych sptawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej cminy Rybno na lata 2017_2022,
2) zmian w budtecie cminy Rybno na 2017 rcl<,
3) zmiany uchrvaly w sprawie ustalenia skladu liczbowego i powolania sklad,rw osobowych Komisiistalych Rady cminy Rybno,

9.:"yydr9ly rocznego sprawozdania_finansowego Samodzielnego publicznego cmimegoZakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnie za 2016 rok,
5) ustalenia 

.rcgulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkolach i plac6wkach
prowadzonych przez Gming Rybno,
lo.Wolne wnioski i zap''tania.
ll.Zamkni€cie obrad.

Ad.s:Wvstapienie Stato6w Nowomieiskieso _ pana Andrzeia Ochlak w sprawie dofinansowania
droqi powiatowei

Starosta Powiatu Nowomieiskiego - pan Andzei Ochlak podziekowat za zaproszenie r umozliwienie
udzialu w seii. ,,Chodzi o odcinek drogi ok. 2 km leZqcy miedzy Zwiniarzem a Truszczynamr . .l?r

droga w moim budtecie nie byla planowana w rckt 2016,2072 a 
^avret 

w 2018 roku. Z pocz4tkiem
roku pozyskatem 6rodki na inne zadanie_ Moglem je uwolnia na inne zadanie. W gre wchodzila droga,
o kt6rej zawsze m6witi6my a nie miala punkhr zaczepien]la. Sytuacia iesr nastepujeca . Odcinek tei
drogi chcialyby robia tzy samorzedy, powiat gmina crodziczno i mam nadzieie, ie tak sie stanie i
dohczy gmina Rybno. Zanlnetibysmy p€wien ci4g komunilacyjn, bo macie piFkn4 droge z
Dgbienia do ganicy powiatu. p6zniej 

iest ren nieciekahy odcinek do Zwiniarz-a. Chcemy wykonaa
dobre technik4. Jestem tu z s€rd€cznq prosb4, aby6my v/sp6hie to przedsiewziecie ztealizowali.
Skoro wiem, ze dysponuie pewn4 kwot4 pieniedzy, Smina crodziczno ztoLryla iuz deklara.ie. Od
Paistwa oczekujemy, po dlugich negocjaqach wkladu w wysoko6ci 100 ty6. Dla mieszkaic6w gminy



Rybno ten ci4g komunikacyjny poprawilby sie. Poprawiloby sie r6wniei bezpieczetutwo na tym

odcinku." Nadmienil r6wniei o wsp6lpracy samorzqd6w w sprawie Programu Naprawczego dro8i

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski podziekoh,al Panu Staro6cie za wsParcie Przy neSocjaqach

w sprawie ProSramu naprawczeSo drogi nr 538- ,,Panie Starosto na P€6'no PrzeProwadzacie badania

ruchu. Badacie iakie pojazdy jezd'}, z jakich ryon6w Czy takie badania na tei drodze byty robione?

Jak wygl4da ruch? Czy moZe Pan stwierdzia, czy jest przewaga samochod6w iezdi4cych z tablicami

nowomiejskimi czy me. Czy tatie rzeczy byly robione?"

Starosta Powlatu Nowomieiskiego - Pan Andrzej Ochlal: ,,badanie ruchu na poszczeg6lnych

odcinakach cyklicznie jest robione. BezsPornym iest, Ze ci48 jest w drug4 shone przez gming

Grodziczno do Lubawy. Mieszkancy gminy Grodziczno racz€j do Rybna jeZdi4 rzadko' ale to w

iaden spos6b nie wPlywa na moj4 decy4e i determinagg, ze ten ciqg trzeba zamknq' lezeli nie

otrzymamy od Pafutwa w ramach Porozumienia tych 100 tys, powiem rzetelnie' ze tych 100ty3 nie

znaide. W tei chwili Pzymierzam sie do modernizacji bud)'r*u oddzialu chimrgii O przysztlm roku

tei trzeba by zapomniea, ieZeli chodzi o budzet Powiatu nowomieiskiego'"

Radny - Pan Tomasz Bielecki: ,,Panie Starosto, powiedzial Pan, 2e chcialby Pan zamkn4( ten ciqg

Chcialbym zwfcid uwa8e, czy jezeli Smina ustosunluje sie do tego, PrzekaiP ple qdze' ie3t jeszczE

droga Zwiniarz - Hartowiec gminy Grodziczno Chciatbym aby Pan St6rosta wziEl to pod uwage Nie

w tym etapie, bo wiadomo, i€ z tych 6rodk6w si€ nie do ale ieby ta droga byla w natbliiszym czasie

zrobiona. To jest gmina Grodziczno nie nasza- ileby zamkn4' tego tematu' Ze te droge zamkne' a ta

zostanie na koleine lata. Chcialbym aby Pan Starosta o tym Pamietal' ieZeli nasza gt|ina przekaie te

Srodki.

StafostaPowiahrNowomiejskieSo-PanAndrzejochlal:,,codoPrzekonaniaw6jtagminy

Grodziczno czy rozmowy z nim, teZ nie ma iadneSo problemu Pozostaje tylko kwestia czy Gmina

wyrazi zgod9. Chociaz, jak Pamid mnie nie myli W6jt Tomasz Szcz€Pafiski mySli "

Soltys wsi Gr4dy - Pan M oslaw Remus: ,,prosilbym Pana Stalose o wsParci WalczyliSmy o droge z

Gr4d do Kie+pirr gdzie Przebiega odcinkiem Przez Powiat nowomiejski Robilijmy spotkania i nikt z

powiatu nowomieiskiego nie zaszczycil Wydaje mi sie' Ze bylo to lekcewaienie naszego Problemu'

Moie to problem garstki ludzi, ale iest to bardzo wainy problem tei drogi Z powodu braku

zainteresowama jest taka niemozndC wqkia na ten term Jest to droga dla nas bardzn waina Wiele

os6b skorzystaloby z tej drogi, nie tylko mieszkaficy naszq gmin, ale i nowomiejskiej Prosze Pana

Staroste o wsParcie, jezeli b€dzie organizowane sPotkanie w sprawie budowy tei drogi "



Starosta Powiatu Nowomiejskiego - Pan Andrej Ochlakr ,,mamy w powiecie nowomiejskim droge,

gdzie dwa i p6l kilometra to moja d1oga, kilomeb to gn nty Las6w, i znowu pigdset meh6w, do

gnnicy powiatu Bronickiego, moja droga . Chcialem te grunty przeiEa od Las6w, Zeby jednym

c4giem to zrobid. Na poziomie Nadlesnictwa Brodnica nic sienie udato zrobiC. Natomiast na

poziomie lrs6w Paistwowyclr ohzymalem pismo, i€ Lasy nie przekaL4 grunt6w natomiast
wykonajq na sw6j koszt ten odcinek drogi. Lasy rob4 troche inne technologie. Jez€li b9d9 m6gl sluif
pomoc4 w wyiezdzie do Pana Dyrektora. ,,

Radny - Pan Pioh curgielewicz: ,,panie Starosto, powiat Dzialdowski z gminq Rybno zrobil odcinek
drogi Debien-Truszczyny do granicy powiatu. pafistwo robiliScie p6zniei od mieiscowosci Zwiniarz
w kierunlu Lubawy. DlaczeSo wredy ten odcinek nie zostal zrobiony? Zostawiliscie kawatek drogi,
kt6ry jest w zlt'm stanie technicznym Wyilaje mi sie, 2e to paristwo powinni6cie to zrobi(, bo
zostawili<cie przy tamtej inwestycii to niezrobione.,,

Starosta Powiatu Nowomieiskiego - pan Andrzej Ochlak,,chcielifmy zamkn4a odcinek, kt6ry jest dla
naszych mieszkafrc6w waiLrnEszy ni2 ten. Tei wtedy robitiamy 14 inwestyqe w hakcie roku.
Inwestyqa h r6wniez nie byla wpisana w roku poprzednim. Tam byla technologia uboisza, niZ ta
tutaj. Tam byla rylko iedna warstwa. Tutaj m6wimy o czym innym. TeZ fajnie sie to wpEze do Sranicy
powiatu."

Radna - Pani Agnieszka Wysocka:,,dlaczego tal( duia kwota. Tu robiAc odcinek w wsp6tpracy ze
Starostwem Dzialdowskim, jest oSromny odcinelg dotdadamy 8tyf. Druga sprawa, iat powiedzial
pan soltys mamy ial do paristwa za to, ze ki&akrohie zapraszalijmy do nas na spotkania odnosnie
naszej drogi, zignorowatilcie nas. Tat ial pan Starosta Dzialdowski nie m6gl byt osobiJcie, przyslal
zasepstwo. Jei€li sie kogo6 prosi ro s4 iest a jeZeli ktos prosi to sie go ignoruie. To iest przykre.,,

Radny - Pan Dafiusz Kart'owski: ,,moja sugestia odnosnie tei drogi, aby wyciqa z iednei srony
drzewa. Skarpy wchodz? w warstwe asfatrow 4. Mieszkafucy -ttlrsrrzyn skarz4 sie na te drogg. Tak
samo rolnicy ze swoim sprzetem zajmui4 cal4 jezdnie. R6wnie2 nasi przedsi€biorcy. Wczorai byt nasz
przedsiebiorca Pan Jedrzei podowski, kt6ry Swiadczy uslugi dta Urzedu cminy. prcsil o to, aby ta
droga powstala. Rozmawialem EZ z m ym przedsiebiorcami, kt6rzy mai4 problem z dowozem
towar6w v,, kierunku Lubawy czy Nowego Miasta. prosilbym aby ta droga powstala.,,

Starosta Powiatu Nowomieiskiego _ pan Andrzej Ochlak: ,,staram sie bya wszedzie, gdzie iestem
zapraszany. JeZeli nie mog€, to pan Ryszard Klosowski. Musialbym sptawdzi( czy byt na kt6rym6
spotkaniu. Co do koszt6w, jeieli m6wmy o koszcie ok. 400ty5., przy drr6ch \^r'arstwacb to nie wiem
czy iest to ai. taki koszt. Bierzemy duZo rob6t na siebie jalo powiat, lqcznie z pob(xzami, z
utwardzeniem, to tei wysoki pien4dz. Skr6ciliJmy ten odcinek, ieby te koszty zllr\ imalt2owa(, iEby



od Parlstwa ial(o gmin, bylo iak naimniej do dolozenia. Co do drzew, budowalem droSe Nowe Miasto-

Gwiidziny. Tam znajdowaly sie dwa drzewa, kt6re aZ si€ prosily o usuniecie. Nie obzymal€m zgody

na ich usuniecie. Dopiero w tym roku moglem u-sunqd te dwa dzewa. W tei chwili mamy ni€co iniq

sytuacj€ w zakresie usuwania drzew. Rozmawialsmy z Panem W6jtem i Panem Klosowskim o

wyci€ciu drzew z jednej strony. Na ile to sie uda zobaczy'ry. Zdaie sobie z tego sPrawe i tal teZ w

przyszlosci chcemy to zrobia."

Radny - Pan Pioh Kamffiski: ,,wczor{ na komisji duto na ten temat rczmawialismy. 27 stycznia

ohzymalismy Pismo od Paiistiva w sPrawie remontu tei drogi Na tamten moment byla to kwota, jal

Pan napisal 650 ty6. Wczoraj slyszeliimy jut o innej kwocie Dzisiaj Pan m6w, Ze ten odcinek Wzie

ko6ztowal 400ty5. Tat( naprawd9 na ten moment nie wiemy, jakie se koszty budowy tei drogi lezeli

chodzi o te drzewa. ]ak nie zostane one usum€te, to ten asfalt to wydawanie Pieniedzy Kolejna

kwestia, jeteli chodzi o odsnieianie tej drogi. Tam nikt nigdy nie iezdzi i teSo odcinka nie odsnieia

Robia to nasi przedsiebiorct chc4c iechac do Hartowca przy oka4i te droge odsnieiaj4 Nie v'iem czy

staC nas na to, aby dofinansowad nie naszq drogg. Nasza inftastruktum drogowa tet iest w oplakanym

stanie. Pizykro mi, Ze tak m6wi9, ale powinnismy zadbad naipierw o swoie JeZeli bedziemy mieli na

swoje inwestycie i nam starczy to podeirzewam, ie ptzychylnos' b€dzie Je'eli iest moiliwosf

przedstawienia jaki iest koszt i kto ile sie doloiy, bo na ben moment nic nie wiemy' s4 r6zne sprzeczne

informacie. Wczoraj na komisji byla jedna, w pi5mie byla tez inna, dzisiaj Pan Przedstawia jeszcze

irm4.'

Starosta Powiafu Nowomieiskiego - Pan Andrzej ochlak ,,kiedy rozpoczelGmy w styczniu Iozmowy

z Panem W6jtem, to rzeczywiicie wartoic inwesrycji byla Ponad 600 tys ' 
kt6ra zawietala sie na catym

odcinku, lEczrde z wej6€iem do Zwiniarza do wsi M6wilem to iui wczesniq Na ottatnim sPotkaniu

m6wili6my, ie nie wchodzimy do wsi Zaczynamy od cmentarza i konczymy na granicy powiatu W

kosztorysie firma tylko Poloiy sam asfalt Powiat bierze na siebie uregulowanie to co iest Poza

asfaltem w pasie drogowym, zabezpieczenie Poboczy, rowy itd Wiedz4c' ie ta warto56 Przekracza

moitwosci PartycyPowania w koszlach iednei i drugiej gniny' zmniejszali6my zakres robt' kt6rc

podlegalyby kosztorysowaniu i ogloszeniu w Przetargu Dlatego w teichwili m6wie o wartosci okolo

400ty5. Nie wiem co Pokaie przetarg Grodziczno wchodzi tutaj 130' Paistwo 100 tys' reszte co

wyidzie bierze na siebie Powiat Nowomiejski Nie wiem jaki informaqe przekaz''wat Pan W6it na

poszczeg6lnych etapach Natomiast ja m6wi€ tak jak Przebiegaty rozmowy Co drzew' Ze najpierw je

wyci4a a p6zniej zrobia asfalt Tak to bysmy czekali i nic nie robili "

kzewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki podzigkowal Panu Staroscie za przyby(ie

Starosta Powiatu Nowomiejskiego - Pan Andrzei Ochlal podziekowal za moZliwos' zabrania glosu

w niniejszei sprawie



O godz. 10 45 do godz. 10: 50 kzewodnicz4cy Rady zaiz4dzil przerwe w obradach.

Ad.5.Przviecie protokolu z )OOOr'I i )O(XVII sesii Radv Cminv Rvbno.

Przyi€cie protokolu z )OO(VI sesji Rady Grniny Rybno
Przewodnicz4cy Rady zwrocil sie do Rady o zabranie glosu w sprawie protokotu z XXXVI sesji Rady
Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono.

Po czym Przewodniczqcy Rady - pan Andrzej Komacki poddal pod glosowanie protok6t z XXXVI
sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnojci 14 Radnych,

- tq -,,"a",
- O - ,,pfleciw"
- 0 -,,wstrzymujAcych sig,,
przyiela protokolu z )OO(VI sesii Rady ctrtiny Rybno.

Prryjecie protokolu z )OO(VII seeii Rady cminy Rybno

Pr2ewodniczqcy Rady zwr6cil sie do Rady o zabranie Slosu w sprawie protokolu z xxxvll sesii Radv
Gminy.

Uwag do protokofu nie wniesiono.

Po czyh Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XXXVI
sesii Rady cminy:

lilfu*t 
* tt*"*-o iara'nvm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14 Radnych,

- a4 -,,2.a",
- O - ,,przec1ttr"
- 0 -,,wstrzymuiQcych sie,,
przyifla protokolu z )OdVII seBii Rady cminy Rybno.

Pzewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki zlozyl podziekowania dla pana piotra Rydla, bylego
radnego Rady cniny Rybno za dwuletni4 pracg na rzecz spolecznosci gminnq_
Nasepnie Rady Pan piotr Kaminski w imieniu wszystkich radnych r6wniei wyrazil slowa uznania
dla Pana Piotra Rydta. Osobisty charakter miafy podz4kowania pana lana Faftiskieqo.

Przewodnicze€y Rady - pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do W6ita cminy o przedstawienie Radzie
sprawozdania z dzjdtatnoki migdzvsesyinej.

Sprawozdanie stanowi zat4cznik do protokolu.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otwozyl dyskusie nad sprawozdaniem.



Glos zabrali:

Soltys wsi Szczupliny-Pan Adam Bochno: ,,chcialbym ..,{}'la(nia 2e bzy lata temu mieszl@rtcy

Szczuplin wystosowali pisno do Gminy Rybno i Agenqi Nieruchomolci Rolnych o nieodPlattte

przejecie Swietlicy i dzialki. To byla inicjatywa mieszkaic6w. Od kzech lat Gmina borykala si€ iak te

Swietlice przqqd. PisatGmy do Kancelarii Prezydenta o interwenqe. To rest iniciatywa mieszkaric6w, a

nie jednei osobie przypisuje sie wszystkie zaslugi Cala wie6 nad t)'n Pracowala i to iei naleiry sie cala

zasluga."

Mieszkaniec wsi Zabiny - Pan Ja]l Jakielski: ,,mam pytanie do Pana W6jta, czy iest zrobiony proiekt

o6wiedenia?"

W6jt Gminy -Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,chodzi o oawiedenie wok6l ieziora? lest zaPlanowane w

budi;ecie. Zakupimy lamy. To iest wszystko w realizacji "

Mieszkaniec rasi Zabiny- Pan Jan Jakielski: ,,jako byly radny r6wniez pracowalem nad tym bagnem "

O godz.11:50 do godz.12:00 Przewodnicz4cy Rady zarzedzil Przerwe w obradach

Przewodniczqcy Rady_ Parl Andvq Konacki zwr6cil si9 do Radnego Pana Piotia Kamiriskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisii reso owych o przedstawienie opinii w sprawre

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamifski poinformowal: ,,wczoraj na komisji obrady byty bardzo burzliwe' Z tei

racii, ie nie bylo wszystldch radnych, moze zlamalem regqlamin' ale Postanowilem' ze nie bedziemy

przeprowadzali glosowarl. Bardzo kontrowersine bylo 100tys na droge To Prawo tal nas sz'chuie'

Z€ iezeli nie przeglosuiemy wszystkich zmian, nie moi€my wyrzuciC tych 100 ty6 Moie to jedynie

zrobia Pan W6it. Jezeli nie Przeglosujemy dzis tego \rszystkieSo' to te wszystkie inwestvcl€' zmrany'

wszystko przePadnie Prawo jest iakie jest, niekoniecznie dobre' ale mc na to nie Poradzimy Mamy

dwa wyiscia, albo wszystko Vziqi , albo raszystko odrzucit Zrozumcie nas w iakiej jestesmy

sytuaqi. Niekoniecznie wszyscy z}^dzai4 sie aby te PieniEdze przekazat' ale jeieli Powie&4 ue nie to

wszystkie te inwestycje zostanq odEucone Tak4 wlad€' Leby wyl|czy' ma tylko Pan w6it czy to

zrobi zoba.zyfity. W szystkie inne uchwaly, nie bylo w og6le Slosowan "

Skarbnik Gminy wobec braku pytan ze strony Rady w sPrawie proiektu uchwaly nie wniosla



Nastepnie Pzewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusie.

Glos zabmli:

Radca prawny-Pan Zbigniew Drzystek: ,,to o czym m6wil m6j przedm6wca wynika z przepi56w

usta$y o finansach publicznych. Za bud2et jego wykonanie odpowiada W6jt. W zwiezku z tym, ie
projekt budi€tu przygotowuie w6jt jako organ wykonawczy gminy i zmiany do tego budzetu. Jesli
jest tala syhaqa , ,e ftda widzi jak46 modiwost zmia& to jezeti organ wykonawczy, konshuktor
tego budi€h1\ayraia na to zgode, tojak nalbai dziej E wydatki , za zgod4 podmiotu, kt6ry ten budzet
konskuuje moiemy przestawiad te lvydatki. Je6li nie ma takiei zgody, patutwo iako lrada w calosci ie
akcepture albo nie. Komisie se odpowiednim forum do dociemnia takich sprzecznych pogl4d6w.,,

Na tym dyskusie zakonczono

Pzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaty przez
Wiceprzewodni€z4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Raia Gniny w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14 Radnycl,,
jts -,,u",
-O - ,,pneciw"
-I - T,rctrzFnujtcych si€,,
Podieta uchwale Nr )O(XVIIV39fl7 w sprawie zmiany Wi€loletniej protnory Finansowei cminy
Rybno 

^alata 
2077-m27.

Uchwala stanowi zal4cznik do Drotokofu.

Skarbnik Gminy wolrec bralu pytaf ze strony Rady w sprawie projektu uchwafy nie wniosla
wyiaSnien.

Nast€pnie Przewodniczqcy Radyotworzyl dyskusie.

Gtos zabrali:

Prcewod^icz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki:,jedny.m z wa2nych argument6w, kt6ry tutaj padt
podczas obecno6ci pana Starosty iest prosba pana Da usza Karbowskiego, ie jezeli mamy cos
budowad , to r6bmy to dobEe \ przeznacza( nasze Srodki, 2eby zost^ly usuniebe ctrzewa, kt6re
sFratzat4 zagoizenie dla drogi kt6ra b€dzie budowana. przFailrlnig z jednej sEony drzewa
powirmy byd usuni€te.,,

Radny - Pan Pioh Kamiriski: ,,to hudny temat. Dziwie sie hoche temu pospiechowi. Rozumialbym
ie6li w jakieiS mierze bylyby to jrodki zewnehzne, to hzeba by bylo sie jpieszyd. Ale to sq Srodki
starostwa, gminy Grodziczno i gminy Rybno. Naipierw nalezaloby usun4d te drzewa , wowczas
wzqa si€ za budowe. Bez sensu jest budowa chodnika na tym co teraz jest. To nie jest tak do kofca, ie
E pieni4dze j.ri. przekazujemy. Rozumie, i€ bedziemy musieli podjea osobn4 uchwate o przekazardu
Jrodk6w. Na razie mamy zmiany w bud2€cie. B€dzie y jesz.z2 raz sje nad tym pochytali.,,

2l zmian w budZ€cie Cminv Rybno na 2OlTrok



W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,wczoraj na ko isji m6wilem, ze zmiany w budiecie nie

pozwalajq mi nic zrobia. Nie moge podpisaa nawet umowy. To jest tylko pokazanie, ie te pieni4dze

mamy. To czy moge podpisaC umow€ ze Starosta Nowomiqskim bedzie odrebna uchwala."

Przev{odnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornackj: ,,to co powiedzialem o tych drz€wach. Nie iest tak, 2e

radni nie chca dyskutowad, Ze to jest temat tabu. Tematy trudne trz€ba Podeimowat i pr6bowad ie

rozwi4zai. VwaLa , ite te drzewa sE naprawdg Problemem. Problem n|aiq tam samochody osobowe,

bylo wiele wnadk6w na tym odcinku. Nie rozumie, jak zdrcwie czlovr'ieka mozna przedklada( nad

wartost dizewa- Nalezy polotyf na to mocna nacisk iei€li podeimiemy decy4e to z pozytkiem

Zauwa;ylem w wypowiedzi Pana Starosty, Ze drzewa to sliski temat."

W6jt Gminy - Pan To asz Wegzynowski: ,,Panie Przewodnicz4cy proPonuie temat usuwania dzew

przenie6 na wolne wnioski."

PrzewodniczAcy Rady - Pan Andrzet Komacki:,, mor€ jestem osob4, kt6ra prz€dtuza dyskusie' ale

trzeba temat dogl€bnie przedyskutowaa, ieby nie bylo tak, te rada Przeglosuie zmiany w budieci€ '
Zeby nie okazalo sie kiedy b€dziemy Podejmowaa uchwalg docelowE Przekazui4c4 Srodki Zeby sie nie

okazalo, Ze ta rada to niepowaini ludzie Bo naipierw glosowali te zabezPieczai4 $odki' a P62aiei

glosuje moZe inaczej, bo niespelnione zostaly jakies vrarunki Naleidoby rozwia' wszelkie

wEtptiwosc, Zeby pieniqdze nie poszly na mame "

Na tym dyskusje zakonczono.

PrzewodniczAcy Rady zamknel dyskusje Po odczytaniu Projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod gtosowanie

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 14 Radnych'

tlosami:
-9 -,,2a",
-O - ,Pneciw"
- 5 - ,,wstrzymuiecych sie"
p.a;gr" ""ri*"ri 

fui no<v UVWT w sp:dlwie zfttian w budiecie Gminy Rvbno na 2m7 iok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu

Komi6ii stalvch Radv GminY Rybno

Przewodniczecy Rady- Pan Andrzei Komacki zwr6cil sig do

Przewodnicz4ceSo wsP6lnego Posiedzenia komrsji resortowych

projektu uchwaty.

Radnego Pana Piota Kamirlskieto

o przedstawienie oPinii w sPrawie
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Radny - Pan PioE Kamituki poinformowal ii pan Tomasz Bielecki wyrazil zgode na czlor*owstwo
w komisjacb w kt6rych dotychczas czlonkiem byt pan pioh Rydel.

Nasqpnie Przewodniczqcy Rady zapyrat Radnego pana Tomasza Bieleckiego czy wyra2a zgode na

kandydowanie do wskaz anych komisii.

Radny - Pan Tomarz Bielecki wyrazil zgodr.

Nastepnie Pzewodniczqcy Rady otworzyl dyskusje. pytafi nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusie. po odczytaniu projektu uchwaly przez
Wicepzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w tlosowaniu jawnyn na wtawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosd 14 Radnyct}
slosami:ju -,,u",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,1$trr'.mujicych sie.'
podiela uch$'alf Nr )frxvlly3s 7 w eprawie zmiany uchwaly w sprawie ustalenia slraduliczboweto i powotania sklad6w osobowyih Konisii staich Rady'Cminj nyUno -
Uchwala stanowi zal4czniL do Drotokolu.

Przewodniczqcy Rady- pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do
Przewodniczqcego wsp6lnego posiedzenia komisii resortowych
projektu uchwaly.

Radnego Pana Pioha Kamitukiego

o przedstawienie opinii w sprawie

Radny - Pan Pioh Kamiiski poinformowal, iZ podczas wczoniszego posiedzenia kombii pani
Dyrektor w spos6b szczeg6rowy przedstawila sprawozdanie finansow espczoz z 2076 rok.

Nast€pnie Przewodniczecy Rady otworzyt dyskusje. p),.rali nie wniesiono.
Przewodnicz4cy Rady zamknEt dyskusie. po odczytaniu projeltu uchwaly przez
Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Raia Gminy w dogowaniu iawnym na ustaleony sklad Rady 15 Radnych w obecnosci t4 Radnycb

- tC -,,""",
-O -,przeciw"
- 0 -,.wshzymuiecych 6if ',
podipla uchwafe Nr )OffVtIIB6/t7 w sDrawie zah^,ierdzenia roczneto sprawozdania ,inansowetosamodzielnero pubticzneso cminnero'z.kl"d" op;at;;*;;;;"; iff;;;:;;. -uUchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

ll



5) wtalenia resulaminu r'evna8adzania nauczvcieli zatrudnionvch w szkolach i pladwkach
prowadzonvch przez Gmine Rvbno

Przewodniczqcy Rady- Pan Andrzei Komacki a{r6cil sie do Radnego Pana Pioha Kamiiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisii resortowych o prz€dstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaty.

Radny - Pan Pioh Kamifiski poi-nJormowat ie wszelke kwestie w zakresie niniejszego Proiektu

uchwaty zostaty przedstawione przez Pan W6ita podczas posiedzenia komisji.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje. Pttai nie wniesiono

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusie. Po odczytaniu Projektu uchwaly Przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod Slosowanie.

Rada Gminy w gtosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnych,

glosami:
-14 -,,2 ",
-0 - ,,prze.iw"
- 0 -,,wstzymui4cy€h 3i?"
po<lfgla u"fr"ralg'Nt x*vllv3,?17 w spiawi€ ustalenia reSulaminu wynagadzania nauczycieli

;atrudnionych w ozkolach i Pla.6wkach Prowadzonych Przez Gmine Rybno

Uchwala stanowi zal4€znik do Protokolu.

l0.Wolne wmoski i zatttania.

Glos zabrali:

Sekretar Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: poinformowala soltys6w o koniecznoSci zwrotu i odbioru

nowych pieczeci. ,,Bedzie zapytanie ofertowe na kosy i kosiarki, zaPytanie ofertowe na silon'nie

Przekazuie Parlstwu Soltysom informacje o t€mPeraturach Co do ochrony Srodowiska' Sdybysmy

sami decydowali o *ycince dlzerr na naszych gruntach, przebiegaloby to szybciE i sPiawniq

Konieczna jest opinia RDO6. To, Ze na etapie danei inwestycji drzewa nie zostaly usuniete' nie

oznacza zenie Pracujemy nad ich usunig€iem "

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,wiadomo, ie inwestycia nie bierze sie z dnia na dziei Chcialby

zaapelowaa ptzy rc^lizaqi inwestycji drogi z Trnszczyn do Zwii za wsP6lpracowala Pani ze

Starosh i gmin4 Grodziczno w tym kierunku, aby te drzewa usun4' "

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz; ,,iezeli chodzi o dtzew4 to zawsze byI z tym Problem Pamietam

dyskusje z Dyrektorem Parku Panem Gl6wczynskim w tej sPrawie " Nastepnie zwr6cil sig do

radnych o poparcie apelu Pana W6rta w sprawie utworzenia na temie gminy Rybno Szkoly

Branzowej.
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Radny - Pan Piotr Kamituki: ,,chcialby podziekowaa w sowim imieniu, rady soleckiej i pana soltysa

oraz mieszkafc6w, Pani .Joli i Panu Arturowi za te looty6.Nasze stowarzyszenie organjzuie konluE
.M6j og6d wizyt6wk4 Gminy Rybno". pro6ba do pana o zamieszczenie informacii na stronie
internetowej Gminy Rybno oraz wyloienie w bud'.nlu uEedu wersj€ papierow4 ogtoszenia.,,

Soltys wsi Szczupliny - Pan Adam Bochnor ,,parlie W6.icie chcialbym sie dowiedzieC czy w tym roku
bgdzie zasypany basen? Kolejna sprawa bo wiata, jesieni4 zglaszaleff naprawe gwarancyjnq i od
tamtej pory cisza."

Solb.s wsi Rybno-Pan Heruyk Wijniewski:,,panie Wjicie jedzie pan podpisad umowg w sprawre

ronda i Sciezki rowerowei. Czy wiadomo, czy Zarz4d przychyllrl sie do prosby o zmiany
*'nioskowanych przez mieszkaric6w? Kolejna sprawa, ostahio byla zbi6rka odpad6w
wielkogabaryton?ch. Okazuje sie i€ opon iu. nie biorA, nawet jednej sztuki nie wezma. ljzwonilem
do KOMY i do Dzialdowa. Stwierdzili Ze t€ jedna opone bzeba samemu zawieZd nieodplatnie do
Dzialdowa. Jesli iest taka sytuacja, prosilbym o zorganizowanie jednorazowei zbi6rki opon .

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,na poprzedniei sesji soltys wsi Gronowo pan Mgiykowski
zAdal pyta ie, czy skal dai4c r{nioski w sprawie realizacii tunduszu solec krego naleLry wpbywat, czy
zadania tego funduszu sA zgodne ze Strat€giq cminy? Ten obowiezek wynika z ustawy o funduszu
soleckim. (tu ryt arr.2 ustawy o funduszu sol€\clim).Cho&i o to, aby Srodki z tego tunduszu, kr6re s4
Srodkami publicznymi byly uydawane celowo, Zeby tje uydatki byly zbiezne z tuntcionowaniem
gminy z iej celami. Zadania wlasne gminy okresl art. Z ustawy o samorzEdzie gminnym...

W6jt Gminy -Pan Tomasz Wggrzynowski: ,jeZeti chodzi o staw, ram si9 w tej chlvih nrc da wiechat.
Musimy pocz€kad, ai tam hoche obeschnie. Wiatg, oczywi6cie b€dziemy to reklamowad_ Znam
problem opon. Rozwaiamy to, aby wr6cia do tego, co kiedy6 bylo. Stosowne decy4e w rym wzgtedzie
podejme. Jezeli chodzi o Scieike, wyslalem kolejne uzgodnienia. Od panstrva Kraiewskich bedzie
postawiony chodnik. Wszystkie rczwhzar,ja ustalone wczesniei przebieg jak to widzieliJmy, jubo
podpisujemy mowe i nie ma odwlotu.,,

Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki poinlormowal radnych o zaproszeniu na obchody 76
rocznicy m€czeiskiq Smierci abp.Antoniego Nowowiqskiego i bp. Leona Wetmaiiskiego pahon6v.
miasta Dzialdowo. Zaproszenie zloZone iest w biurze rady poinformowat o spotkaniu
Przewodnicz4cych Rad cminy powiatu nidzickiego i powiatu dzialdowskiego podczas, kt6rego
Poruszona zostala sprawa szerzqcego sie problemu w inwestycii w zakresie budowy ferm
przemyslowych.

Wiecej pytari nie wniesiono.
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ll.Zamkniecie obrad.

O godz.13:00 Przewodniczqcy Rady Pan AndrzejKornacki - wobec wyczerpania dziennego Porzqdku

obrad - zamknql obrady XXXVIII sesji zwyczajnejRady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakonczono.

Protokolowala:

INSPJKTOR
U//"\

ngr Eua Soblczyisha

Do niniejgzego protokolu zal4cznik stanowi natranie zawieraj4ce obraz i dLetiil<
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